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01.04 Minister Didier Reynders: Ik heb u alle 
mogelijke mechanismen toegelicht. Het is een 
goede methode, maar zoals gezegd moeten wij 
nog verder gaan met het project MODA. Tot nu 
toe heb ik geen andere elementen gekregen 
vanuit de douane. Ik zal het verder onderzoeken.

01.05  Dirk Van der Maelen (sp.a-spirit): Ik neem 
nota van uw antwoord en ik zal het verder 
bestuderen.

Het incident is gesloten.
L'incident est clos.

02 Samengevoegde vragen van
- mevrouw Meyrem Almaci aan de vice-eerste 
minister en minister van Financiën en 
Institutionele Hervormingen over "een gratis 
verzekering voor vrijwilligers" (nr. 4010)
- de heer Georges Gilkinet aan de vice-eerste 
minister en minister van Financiën en 
Institutionele Hervormingen over "de 
afschaffing van de financiering van de 
verzekering van vrijwilligers in het 
verenigingsleven door de Nationale Loterij" 
(nr. 4119)
- mevrouw Sonja Becq aan de vice-eerste 
minister en minister van Financiën en 
Institutionele Hervormingen over "de besteding 
van de middelen van de Nationale Loterij" 
(nr. 4287)
- mevrouw Clotilde Nyssens aan de vice-eerste 
minister en minister van Financiën en 
Institutionele Hervormingen en aan de minister 
van Ambtenarenzaken en Overheidsbedrijven 
over "de besteding van een deel van de 
middelen van de Nationale Loterij aan de 
financiering van de provinciale verzekering van 
vrijwilligers" (nr. 4531)
- de heer Bruno Tuybens aan de vice-eerste 
minister en minister van Financiën en 
Institutionele Hervormingen over "de 
verderzetting/mogelijke stopzetting van het 
subsidiebeleid van de Nationale Loterij ten 
aanzien van de vrijwilligersverzekering en 
andere projecten waarbij in hoofdzaak 
vrijwilligers betrokken zijn" (nr. 4601)
02 Questions jointes de
- Mme Meyrem Almaci au vice-premier ministre 
et ministre des Finances et des Réformes 
institutionnelles sur "une assurance gratuite 
pour les volontaires" (n° 4010)
- M. Georges Gilkinet au vice-premier ministre 
et ministre des Finances et des Réformes 
institutionnelles sur "la suppression de l'aide de 
la Loterie Nationale en vue de l'Assurance pour 
les volontaires actifs dans le secteur associatif" 

(n° 4119)
- Mme Sonja Becq au vice-premier ministre et 
ministre des Finances et des Réformes 
institutionnelles sur "l'affectation des moyens 
de la Loterie Nationale" (n° 4287)
- Mme Clotilde Nyssens au vice-premier 
ministre et ministre des Finances et des 
Réformes institutionnelles et au ministre de la 
Fonction publique et des Entreprises publiques 
sur "l'affectation d'une partie des moyens de la 
Loterie nationale au financement de l'assurance 
provinciale des bénévoles" (n° 4531)
- M. Bruno Tuybens au vice-premier ministre et 
ministre des Finances et des Réformes 
institutionnelles sur "la continuation/la 
suspension de la politique de subvention de la 
Loterie nationale en matière de l'assurance 
bénévole et d'autres projets impliquant 
principalement des bénévoles" (n° 4601)

De voorzitter: Het betreft hier een reeks vragen.
De heren Gilkinet en Tuybens zijn niet aanwezig 
en hebben evenmin verwittigd.

02.01  Meyrem Almaci (Ecolo-Groen!): Mijnheer 
de voorzitter, mijnheer de minister, mijn vraag 
betreft de gratis verzekering voor vrijwilligers. 
Sinds de wet betreffende de rechten van de 
vrijwilliger is er een betere sociale bescherming 
voor de vrijwilliger gekomen. Organisaties worden 
onder andere verplicht om een verzekering af te 
sluiten voor hun vrijwilligers zodat zij zijn gedekt 
voor de door hen eventueel veroorzaakte schade 
tijdens hun vrijwilligerswerk. 

Die wet geldt niet voor de gewone feitelijke 
organisaties. Hun vrijwilligers worden bijgevolg 
nog steeds geconfronteerd met de problematiek 
van het niet beschermd zijn gedurende hun 
vrijwilligerswerk.

Sinds 2006 worden door de Nationale Loterij, op 
initiatief van toenmalig staatssecretaris voor 
Overheidsbedrijven Bruno Tuybens, budgettaire 
middelen voorzien voor de verzekering van 
diezelfde vrijwilligers. Via de provinciale 
steunpunten voor vrijwilligerswerk wordt een gratis 
verzekering vrijwilligerswerk aangeboden waarbij 
een dekking van de burgerlijke aansprakelijkheid 
voor lichamelijke ongevallen, rechtsbijstand, 
enzovoort, wordt voorzien. 

Elke erkende organisatie kan op die manier recht 
krijgen op honderd verzekerde vrijwilligersdagen. 
Dat zijn honderd dagen waarop de vrijwilliger is 
verzekerd en beschermd. Dat is een stap in de 
goede richting voor organisaties met occasionele 
activiteiten, maar het geeft nog steeds geen 
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oplossing voor de organisaties die een heel jaar 
door continu werken met vrijwilligers. 

Voor dit jaar was oorspronkelijk een verhoogd 
budget voorzien van 1 miljoen euro. Wij hebben 
echter recent vernomen dat die beslissing ad hoc 
is teruggedraaid en dat het budget voor 2008 voor 
vrijwilligersbescherming niet zal worden 
toegekend door de Nationale Loterij. Dit heeft een 
negatieve invloed op de bescherming van 
ongeveer 130.000 vrijwilligers, wat niet weinig is. 

Mijnheer de minister, daarom had ik u graag 
volgende vragen gesteld. 

Is het juist dat het budget voor 2008 dat werd 
voorzien door de Nationale Loterij voor de 
subsidiëring van de vrijwilligers zal worden 
geschrapt? Zo ja, op basis van welke criteria werd 
die beslissing genomen? 

Welke projecten zullen met die vrijgekomen 
gelden, indien dit bedrag effectief wordt geschrapt, 
worden gesubsidieerd? Op basis van welke 
criteria werd die beslissing genomen? 

Indien effectief de beslissing werd genomen om 
dat budget te schrappen, zult u aan de Nationale 
Loterij, die op zich een goed resultaat boekte in 
2008, vragen om extra middelen vrij te maken 
zodat u alsnog een budget kunt vrijmaken voor de 
verzekering van de vrijwilligers? 

Zal de Nationale Loterij de subsidies voorzien voor 
vrijwilligers voor dit jaar ook vrijmaken in 2009 en 
daarna? Waarop is die beslissing gebaseerd? 

02.02  Sonja Becq (CD&V - N-VA): Mijnheer de 
voorzitter, mijnheer de minister, ik had deze vraag 
al begin maart ingediend, maar moest ze 
herwerken en opnieuw indienen.

Naar aanleiding van de wet op de vrijwilligers 
waren middelen voorzien van de Nationale Loterij. 
In 2006 was 850.000 euro voorzien en in 2007 
1.000.000 euro. De provincies hebben daarvan 
gebruik gemaakt om een vrijwilligersverzekering 
uit te werken.

In West-Vlaanderen was al een verzekering 
voorzien voor vrijwilligers en de andere Vlaamse 
provincies hebben dat model overgenomen. Ik 
heb begrepen dat zij dat iets sneller hebben 
geoperationaliseerd dan de Franstalige provincies 
waar die middelen nog niet werden aangeboord. 
Misschien zult u mij tegenspreken, maar dan kunt 
u mij die informatie wel geven.

Op dit moment wordt er door de Vlaamse 
provincies gebruikgemaakt van de middelen van 
de Nationale Loterij. Men zegt mij dat bijna 4.000 
organisaties daarvan effectief genieten. De 
provincies hebben de verzekering duidelijk 
omschreven om zeker te zijn dat men budgettair 
binnen de marges kon blijven. Men gaat uit van 
maximum honderd vrijwilligersdagen per 
organisatie. Dat maakt dat heel grote organisaties 
daarvan sowieso geen gebruik maken omdat dat 
niet toereikend is. Kleinere organisaties doen dat 
wel gemakkelijker omdat een activiteit met 
twintig vrijwilligers voor twintig dagen staat. 
Organiseren zij vijf keer per jaar een activiteit, dan 
komen ze aan honderd vrijwilligersdagen. 
Vrijwilligersorganisaties met veel meer actieve 
vrijwilligers beginnen daar gewoonweg niet aan. 
Ook de grotere organisaties maken daarvan 
weinig of geen gebruik, hoewel ook zij een 
verzekering moeten afsluiten en moeten zorgen 
voor een goede verzekering met betrekking tot 
hun activiteiten. 

Volgens mij is de noodzaak om te beantwoorden 
aan de verplichting van de wet voor de 
verenigingen er sowieso en is elke steun vanuit de 
Nationale Loterij met betrekking tot de 
vrijwilligersverzekering ook welkom voor die 
verenigingen.

Mijnheer de minister, ik heb daarom de volgende 
vragen. Hoeveel middelen werden aan de 
Gewesten toegekend? Hoeveel van die middelen 
werden besteed? Het gerucht doet immers de 
ronde dat die middelen zeker nog niet zijn 
opgebruikt. Het is echter niet omdat ze nog niet 
zijn opgebruikt, dat ze niet nuttig kunnen zijn en 
dat er niet op een andere manier aan meer 
organisaties kan worden tegemoetgekomen.

Wat gebeurt er met de niet-bestede middelen? Ik 
had begrepen dat die twee jaar behouden blijven. 
Kunt u dit bevestigen?

Wordt hetzelfde bedrag voorzien voor 2008? 
Wordt er voorzien dat er voor de verdeling van 
deze extra middelen rekening wordt gehouden 
met andere manieren om tegemoet te komen aan 
die verzekeringsverplichting of hebt u andere 
suggesties ter ondersteuning van de vrijwilligers 
met middelen van de Nationale Loterij? Ik heb 
immers net als u gezien dat de verdediging van 
die verzekering en het faciliteren ervan voor 
vrijwilligers heel uitdrukkelijk en heel nadrukkelijk 
in het regeerakkoord is opgenomen.

02.03  Clotilde Nyssens (cdH): Monsieur le 
président, monsieur le ministre, le Conseil 
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supérieur des volontaires s’est étonné de la 
suppression du subside attendu pour 2008. La 
répartition des moyens de la Loterie Nationale en 
faveur de cette assurance a été décidée en 2006.
Les budgets généraux de 2006 et de 2007 
l’avaient prévue. L’augmentation du subside de 
850.000 euros à 1 million avait même été 
envisagée. Cependant, après une seule année 
d’existence, ce subside a été supprimé.

Quelles sont les raisons de cette suppression? 
Une concertation a-t-elle été organisée avec les 
acteurs, en particulier le Conseil supérieur des 
volontaires? Certaines provinces francophones 
commençaient seulement à s’organiser pour 
appliquer cette loi et mettre en place les structures 
nécessaires à la répartition de ce subside. N’est-il 
pas prématuré de mettre fin à un système qui est 
utile, puisque la loi prévoit l’obligation de s’assurer 
et que les provinces pouvaient s’en charger?

02.04 Minister Didier Reynders: Mijnheer de 
voorzitter, in 2007 werd in de begroting in een 
budget van 1 miljoen euro voorzien voor de 
verzekering van vrijwilligers. Dat is het tweede jaar 
dat in 1 miljoen euro wordt voorzien. Het bedrag 
werd verdeeld op basis van het aantal inwoners 
van de Nederlandstalige, Franstalige en 
Duitstalige delen, per provincie en niet over de 
Gemeenschappen en Gewesten. In 2007 was de 
verdeling voor de Duitstalige vereniging “Sport 
voor allen” 6.956,17 euro, voor de vereniging van 
de Vlaamse provincies, 597.672, 20 euro en voor 
l’Association des Provinces wallonnes 395.371,63 
euro. Dat is in totaal 1 miljoen euro.

Het budget voor de verschillende provincies wordt 
integraal bezorgd aan de verenigingen van de 
Vlaamse en de Waalse provincies en aan de 
Duitstalige Task. Deze verenigingen beslissen zelf 
over de bestemming van de toegekende steun. 
Dat is de taak van de verschillende verenigingen. 
De verdeling van de middelen gebeurt dus 
autonoom door de Vlaamse en Waalse provincies 
en de Duitstalige Task.

En ce qui concerne 2008, je prends bonne note 
des remarques formulées mais la répartition des 
subsides de la Loterie Nationale fait l’objet d’un 
arrêté royal qui n’a pas encore été soumis au 
Conseil des ministres. Des groupes de travail s’en 
occupent pour le moment; je reviendrai donc avec 
des précisions quand cet arrêté aura été pris. Je 
suis toujours intéressé d’entendre des critiques 
sur des décisions qui ne sont pas encore prises, 
mais j’en prends bonne note.

02.05  Meyrem Almaci (Ecolo-Groen!): Mijnheer 

de minister, ik dank u voor uw antwoord, hoewel 
het niet helemaal het antwoord is op de vraag die 
ik stelde.

Ik wens er in ieder geval de aandacht op 
gevestigd te houden dat het hier gaat om een hele 
groep mensen die niet altijd is beschermd. Het is 
belangrijk om dat bij de verdeling van de 
budgetten voor ogen te houden.

02.06  Sonja Becq (CD&V - N-VA): Mijnheer de 
minister, ik ben heel blij te horen dat het koninklijk 
besluit nog niet werd genomen, zoniet zouden wij 
het hebben over vijgen na Pasen.

Mijnheer de minister, ik hoop dat u het signaal 
meeneemt dat, indien de bedoelde middelen 
effectief niet meer worden uitgetrokken, zulks, ten 
eerste, ingaat tegen de intenties die heel duidelijk 
in het regeerakkoord staan. 

Ten tweede, de middelen zijn echt nodig voor de 
verenigingen. Meer zelfs, een nog ruimere 
ondersteuning zou heel welkom zijn. Het is 
immers niet evident voor de verenigingen om de 
verzekeringen op te hoesten, wetende dat het om 
vrijwilligersorganisaties gaat, die niet over de 
nodige inkomsten en bijdragen beschikken.

02.07  Clotilde Nyssens (cdH): Monsieur le 
président, je me réjouis d'apprendre que, pour 
2008, de bonnes décisions pourront encore être 
prises. Il vaut toujours mieux s'inquiéter trop tôt 
que trop tard.

En conséquence, je me félicite que nous puissions 
prévoir ce budget et ainsi aider les volontaires à 
accomplir leur mission.

L'incident est clos.
Het incident is gesloten.

Le président: La question n° 4235 de M. Jean-
Luc Crucke est reportée.

02.08  Jean-Luc Crucke (MR): Monsieur le 
président, effectivement, M. le secrétaire d'État ne 
disposant pas encore de toutes les informations 
lui permettant de me répondre aujourd'hui, il m'a 
demandé de reporter ma question. Attendre huit 
jours de plus ne me pose aucun problème si cela 
peut faire en sorte que M. le secrétaire d'État me 
fournisse  une réponse complète sur ce dossier 
important.

03 Questions jointes de
- M. Jean-Luc Crucke au vice-premier ministre 
et ministre des Finances et des Réformes 


